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ÉVKÖZI 27.  VASÁRNAP                            A év                        1– 5 oldal 

 

Olv.: Iz 5,1-7 – Fil 4,6-9 – Mt 21,33-44 

Példabeszéd a gonosz szőlőmunkásokról 
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek!  
A világ Isten szőlőskertje. A Biblia üzenete szerint az Egyház Isten szőlőskertje. Az isteni 
üzenetben gyümölcseiről ismerhetjük meg, hogy miképpen működik a világ, az Egyház. 
Ebben a szentmisében kérjük Isten segítségét, hogy gyümölcshozó emberek legyünk.  
 

Mindenki életét a gyümölcsei igazolják, 
nem a szavak, hanem az eredmények, 

a jó célt szolgáló eredmények! 

 

Szentbeszéd 

Nehéz helyzetben vagyunk, 
vajon kire bízza Isten a szőlőjét? 

 

Kedves Testvérek!  
Azt hallottuk, olyan népre bízza Isten a szőlőjét, amely megtermi gyümölcsét! Azt mondtam a 
szentmise bevezetőjében, a biblikusok szerint, a Szentírás magyarázók szerint a szőlőskert a 
világ. Másik értelmezés szerint a szőlőskert Isten választott népe, Izrael. Isten új választott 
népe az Egyház. Mind a kettővel gond van, gond van a termés miatt, mert gyümölcseiről 
ismeritek meg őket! E miatt a gond miatt születik Isten döntése, másokra bízza a szőlőjét. 
 

A mai vasárnap a szőlészettel kapcsolatos – mondhatom így - üzeneteket befejezi. 
Vasárnapról-vasárnapra foglalkoztunk azzal, hogy miképpen gondolja el Isten a közös 
történetét velünk, emberekkel. Mindent megoszt velünk, szeret minket és ahogy hallottuk, 
még azon is tépelődik Isten, hogy mi mindent kellett volna még tennie értünk emberekért? 

 

Aztán nincs más döntés, másokra bízza Isten a szőlőjét, amikor az eredményről kell 
elmélkednünk, a gyümölcsről. Oly sokszor hallottuk a Bibliából is, egyébként is tudjuk, hogy 
mindegyikünk életét a gyümölcsei mutatják meg. Gyümölcseinkről vagyunk megismerhetők. 
Ilyen gyümölcs is van, meg olyan gyümölcs is. Ahhoz, hogy valóban értsük a mai vasárnap 
üzenetét, mert ez az egész emberi életünk kérdése, ezért csak egy-egy gondolattal 

visszaidézem az elmúlt vasárnapok központi üzenetét.  
 

A kereszténység egyik központi üzenete az üdvösség! 
 

Ez a fogalom Isten e világi munkálkodását fejezi ki a kinyilatkoztatás szerint. Mi az Isten 
munkálkodása ebben a világban? Az, hogy megjeleníti az Ő szeretetét, mert egyedül a szeretet 
menti meg az embert! Akit szeretnek, az megmenekül! Akit nem szeretnek, elmagányosodik. 
Akit becsapnak a szeretetre hivatkozva, az tönkremegy. Üdvösség: Isten megmentő szeretete! 
Ha Krisztus művét nézzük, akkor Krisztus a megmentő! Krisztus a megváltó, mert nagyobb 
szeretete senkinek nincs annál, mint aki az életét odaadja a másik emberért. 
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Csak az az ember megmentett, akiért minden áldozatra kész valaki, valakik. A világ is csak 
akkor menekülhet meg, ha valamiképpen ebben a világban dominál a szeretet, hogy a 
másikért élünk áldozatot nem kímélve. Ez az elmúlt vasárnapok egyik központi üzenete.  
 

A kereszténység másik központi üzenete a megtérés! 

 

A megtérés az ember válasza Istennek, aki a szeretetével akar megmenteni bennünket! Aki 
megtér Istenhez, az megmenekül! Ha valaki megtér Istenhez, vagyis Jézus Krisztushoz, akkor 

ez azt jelenti, hogy az ember már nem magának él! Kibontotta magát az önzéséből és Jézus 
példáját követi, aki szeretetből meghalt értünk! Amikor Jézus elküld minket ezzel az üzenettel 
a világba, akkor azt mondja: Úgy szeressétek egymást, ahogy Én szerettelek titeket! 
 

Ez a krisztusi üzenet lerombol minden előtte lévőt, azt is, amit ugyan a Bibliában olvasunk: 
Szeresd felebarátodat, mint önmagadat! A főparancs második részét így fogalmazta meg az 
Ószövetség világa, de Jézus ezt is fölforgatta, amikor azt mondja:  

 

Szeressétek egymást, ahogy Én szerettelek titeket! 

Jézus jobban szeretett minket önmagánál! 

 

A megtérés, a megtért emberek világa azt jelenti, hogy jobban szeretjük a másik embert 
önmagunknál, mert aki elveszíti életét ebben a gesztusban, jobban szereti a másikat 
önmagánál, az megmenti az életét! Ez a megmentett élet! A világ sorsa ezen múlik, jelen van-

e ez a magatartás a világunkban? 

 

Lezárva ezt a két központi üzenetet, ez azért van, mert az egyetlen eszmei üzenet, - talán 
mondhatom így – az egyetlen igazi eszmei valóság a kereszténység, amely az általa hozott 
értékrendet megszegőknek, megbocsát! A kereszténység az egyetlen eszmerendszer, amely az 
általa hozott törvények megszegőinek, megbocsát, mert a rosszat rosszal nem lehet orvosolni! 

 

A kereszténység a megbocsátás vallása, 
mert a rosszat csak jóval lehet megállítani! 

 

Ez az az igazság, amire oly sokszor hivatkoznak a hitetlenek. A rossz különben elárasztja a 
világot, ha a rosszat rosszal viszonozzuk, akkor háború! Háborúban áll az egész világ! Tegnap 
olvastam egy levelet és nyilatkozatot, valakit elbocsátottak valahonnan és a pogány ember a 
megbocsátást fogalmazta meg: Tudod, te keresztény vagy, neked meg kell bocsátani!  
 

Igen, a kereszténység legfontosabb emberi tényezője a megbocsátás, hogy megakasszuk a 
rossz áradását ebben a világban. Aki erre nem képes, aki nem tud megbocsátani a feleségének, 
a férjének, a testvérének, a másik embernek, az elindítja ebben a világban azt az áramlatot, 
amely egyszerűen elnyel mindent. Ezen ismeretek nélkül érthetetlen a mai evangélium. 
 

Isten szőlőskertje a világ. A világ Isten és ember közös történetét elengedte, mert nem óhajt a 
világ alkalmazkodni Istenhez, az Isten igazságaihoz, az Isten szeretetéhez, ez a világ elvadul, 
vad szőlőt terem. Ez az elvadult világ egyesek világa, mert az Isten úgy gondolta el, hogy 
átadja nekünk ezt a gyönyörű szép világot, hogy ezen a világon mindenkinek helye legyen. 
 

Ezen a világon ne csak egyesek élhessenek jól önző, elvadult életszemléletükkel, csak 
magukra gondoló gondolkodásukkal, hanem ez a világ közös kincsünk! Isten választott népe, 
Izrael szintén felfogható így, mint az Isten szőlője. Hányszor megszegték a zsidók is Isten 
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törvényét, de szerencséjük van, mert Isten mindig újra kezdett! Ugyanakkor a tény tény 

marad, hol van a gyümölcs? Ha azt mondom, Isten új népnek adja át a szőlőjét, ez a 
keresztény világ. Hányszor megszegtük Isten szeretetét, parancsait, törvényeit. Isten mindig 
megbocsát, de a gyümölcs, a termés hiányzik. Mi a gyümölcs? 

 

Maradjunk a magunk háza táján. Azokkal konzultálok, akik itt ülnek, akik Isten új népéhez 
tartozónak vallják magukat. Erről is beszéltünk, hogy vannak bejegyzett keresztények a 
kereszteltek anyakönyvében. Vannak hitvalló keresztények, akik nem tökéletesek, akik 
gyarlók és esendők, de Istenhez fordulnak mindezek közepette! A megtérő ember életét 
próbálgatják nap mint nap, nem maguknak élnek, hanem legyen jelen a világban a gyümölcs.  

 

Isten új népének gyümölcse kettő:  
a szeretet és az irgalom!  

 

Isten szeretete általunk ebben a világban! 

Ez a gyümölcs! 

 

A szeretet akkor van jelen a világban, ha a másikat jobban szeretjük önmagunknál, különben 
Isten új népének közössége se hoz gyümölcsöt, a szeretet gyümölcsét! 

 

A másik az irgalom! 

A fogalom jelentése: biztonság és védelem! 
 

Ha nem tudjuk ezt megjeleníteni ebben a világban egymás számára, akkor ez azt jelenti, hogy 
csak a magunk biztonságával foglalkozunk. Jaj Istenem! Hallgassuk a rádiót, a televíziót, 
olvassuk az újságokat és rádöbbenünk arra, hogy szinte csak erről van szó! Ami nem erről 
szól, azt meg se akarjuk hallani. A szennylapokra vagyunk kíváncsiak, mert azokban a 
túlkapások az istentelen világ emberének törekvéseit terítik elénk. 
 

Biztonság, önmagunk biztonsága, önmagunk védelme. Csakhogy ebben az esetben több az 
áldozat, mint az, akinek sikerül a maga erejéből egy látszat biztonságot és egy látszat 
védelmet teremtenie önmaga számára. A biztonság és védelem az a másik ember számára 
teremtett valóság! Most itt állunk az Isten előtt és a mai evangélium elszámoltat bennünket. 

 

Odaállhatunk Isten elé mi, akik alig tudunk gyümölcsöt felmutatni itt Európában, 
Magyarországon mindenképpen. A keresztény világ nem tudja megjeleníteni ezeket az 
értékeket, mert fölmondtuk mi is a szövetséget Istennel, pedig a keresztény világ Isten és 
ember közös története! Szövetségesei vagyunk Istennek, ha keresztények vagyunk. 
 

Ha úgy gondoljuk, hogy szövetségesek vagyunk, de nem ennek megfelelően élünk, akkor… 
Ráadásul zúgolódunk is, mint ahogy a szőlőmunkások. Van egy allegorikus jelentése ennek a 

mai történetnek, Jézus története, aki az Isten Fia, aki elhozza ide az Isten szeretetét. Addig 
ment ez az emberi mesterkedés, míg meg nem ölték. Vigyáztak, csak a falakon kívül, mert a 
falakon belül nem szabad rosszat tenni. A falakon kívül ölték meg, feszítették keresztre. 
 

A Szentírás magyarázók szerint inkább a történet tanító jelentését nézzük, amit Jézus az 
övéinek akart tanítani, akik Isten új népe lennénk. Bizony, mi is úgy vagyunk, mint az 
emberek, ahogy hallottuk, zúgolódnak. A gazda fölteszi nekik a kérdést: Most mit tegyek? Az 
emberi döntés megszületik, jól elintézi őket a gazda előbb, aztán másoknak adja a feladatot. 
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Milyen megdöbbentő a válasz: Isten jobban szereti az embert önmagánál. Isten jobban fordul 
hittel felénk, mint ahogy mi fordulunk Isten felé! Isten mindvégig hisz abban a picinyke 
jóban, ami ott van mindegyikünk szíve mélyén. Teret kellene engedni ennek a jónak, ami csak 
akkor történhet meg, ha a másik ember életéért élünk szolgálatban, szeretetben, irgalomban! 
 

Isten nem büntet, ezért gondolják az emberek azt, hogy mindent meg lehet úszni. Isten nem 
villámokat szór. Az apostolai kérték Jézustól: Kérd Istent, hogy a ménkő csapja őket agyon. 
Jézus azt mondja: Nem tudjátok, milyen lélek lakik bennetek! Isten jobban tudja nálunk, hogy 

az igazi büntetés a lelkiismereti teher! A lelkiismerete mindenkinek működik. 
 

A büntetést minden cselekedetünk magában hordja! Isten ezt jóváhagyja, a szabadságunkat 
nem korlátozza, de azt is tudja, ha a rossznak tere van, ez olyan, mint a gátszakadás. 
Gátszakadás van a világban, az erkölcsi válság elöntötte a világot. Az erkölcsi válság 
egyszóval felelőtlenség! A törvények, a parancsolatok gátak, nem önkényes rendelkezések. 
 

Tegnap vásároltam a SPAR bevásárló központban. Iszonyú üvöltözést hallok, a hang felé 
fordulok, egy nőn nem volt maszk. Hallották volna azt a felzúdulást. Látványos cirkusz volt, 
mert egy nő maszk nélkül volt ott, mert vigyázunk egymásra. A törvények, a parancsolatok, 
akár a vírussal kapcsolatos előírások gátak. Ha felelőtlenek vagyunk, akkor gátszakadás 
következik be és ha elszakítja a víz a gátat, akkor az áradat mindent elsöpör. 
 

Egyetlen válasz lehet:  
Visszatérni az Istenhez! 

 

Fontolgatni, magunkévá tenni Isten megmentő szeretetét 
és mindazokat a törvényeket, amik nem könnyűek, 
de segíthetnek abban, hogy mi istenes emberként 

több jót tudjunk tenni, mint rosszat! 

 

Már ez elegendő lenne egy új világ fölépítéséhez! 

Rajtunk múlik, nem a másik emberen, nem egy másik népen, 
nem egy másik földrészen, külön-külön mindegyikünkön! 

 

Kívánom mindenkinek, hogy Isten jó szövetségese legyen 

és gyümölcsöt is tudjunk hozni Isten segítségével! 

 

+  A M E N  + 

 

 

Könyörögjünk  
Add meg kérünk mindenható Istenünk, hogy tápláljon és lelkesítsen ez a magunkhoz vett 
Szentség és alakítson minket Szent Fiad képmására, aki él és uralkodik mindörökkön örökké. 
                                                                                                                                           Amen 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! 

Szeretném megosztani az örömömet, 
egyik nagyon kedves tagja a mi közösségünknek  

úgy tűnik, hogy túl van az életveszélyen! 
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Kedves Fiúk! - Akik az épületünk emeletén laktok.- Ez a fiú éppen úgy társatok, húsz éves és 
dekákban méri a fölszedett súlyt, kegyetlen betegség - nem a vírus - leszedte róla szinte az 
összes izmot. Ma már itt volt velünk, múlt vasárnap is itt volt. Azért nem nagy hangon 
hirdetem, mert óvjuk a találkozásoktól!  
 

Örömünkre van, hogy már itt lehet közöttünk! 

 

Számomra felejthetetlen, - valahányszor nála voltam – hat hét alatt öt műtét, kegyetlen dolog. 
Az orvosok is tudják a határokat, nagyon normális emberek, annyit mondtak, hogy mi ennyit 
tudtunk tenni! A többi Istené és ezé a fiatalemberé, hogy föl tudja venni a harcot! Örülünk, 
hogy legalább így, kicsit távolabbról, de velünk van! Lélekben mindvégig itt volt!  
 

Nekem mindig azt mondta, csak imádkozzatok értem! 

Megtettük, akiknek nagyon fontos az ő élete! 

 

 

A múltkor mondtam, hogy az új útra térőket 
szeretném megáldani! 

Most ezt megteszem, hogy célba érkezzenek! 

 

Áldás 

 

Mindenható és irgalmas Istenünk! A mágusoknak a csillag vezetésével mutattál utat. Segítsd 
meg Testvéreinket és adj nekik sikeres utat, hogy oltalmaddal és kíséreteddel minden baj 
nélkül eljussanak oda, ahová igyekeznek és végül boldogan jussanak el az örök üdvösség 
kikötőjébe, Krisztus a mi Urunk által.                                                                                 Amen 

 

Elszakíthatatlanul legyen velük az Úr 

és irgalmasan irányítsa jóakaratával útjukon őket 
Krisztus a mi Urunk által! 

Amen 

 

 

Kedves Testvérek!  
Ezen a héten fájdalmas napokra és örvendetes napokra emlékezünk! 
Ma van Assisi Szent Ferenc ünnepe, akinek rengeteget köszönhetünk! 
Szerda Szentolvasó Királynőjének ünnepe!  
Csütörtök Magyarok Nagyasszonyának az ünnepe! Ezen a napon mutatjuk be a 

nyilvánosságnak Istenes Szent János új szobrát! Kérjük, hogy Istenes Szent János ne csak 
szobor alakjában legyen jelen a magyar gyógyító kultúrában, hanem méltó követők által is! 

 

Kívánok mindenkinek 

nagyon gazdag, sok gyümölcsöt hozó hetet! 

 


